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ACTA DEL CONSELL DE GOVERN ORDINARI   

  
Número d'acta: 03 
Data de reunió: 13 d’abril de 2016 
Hora de reunió: 9:30 hores 
Lloc de reunió: Sala de juntes del Rectorat 
 
 
Assistents 
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Lourdes Cirlot Valenzuela, vicerectora de Relacions Institucionals i Cultura 
Carme Panchón Iglesias, vicerectora d’Administració i Organització 
Josep A. Plana Castellví, vicerector de Grup UB, TIC i Serveis Comuns 
Pere Quetglas Nicolau, vicerector de Comunicació i Projecció 
Gaspar Rosselló i Nicolau, vicerector de Política Acadèmica, Estudiants i Qualitat 
David Vallespín Pérez, vicerector d’Estructures i Governança 
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Manuel Viladevall Solé, vicerector de Professorat 
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Antoni Sans Martín, director de l’I.C.E. 
Andrés Jiménez Guerrero,  PAS 
Jordi Guilleumes Morell, PAS 
 
Degans i directors de centre: 
(amb veu i vot) * 
Ernest Abadal Falgueras, degà de la Facultat de Biblioteconomia i Documentació  
Roser Boix Tomás, degana de la Facultat d’Educació 
Pere Lluís Cabot Julià, degà de la Facultat de Química  
Francesc Cardellach López, degà de la Facultat de Medicina   
Gustavo Adolfo Llorente Cabrera, degà de  la Facultat de Biologia  
Elisenda Paluzie Hernández, degana de la Facultat d’Economia i Empresa 
Francesc Xavier Pons i Ràfols, degà de la Facultat de Dret 
Anna Maria Pulpon Segura, directora de l'Escola Universitària d'Infermeria 
Adolfo Sotelo Vázquez, degà de la Facultat de Filologia 
 
(amb veu, sense vot) * 
Luis Cabrera Pérez, degà de la Facultat de Geologia  
M. Carmen Cascante Canut, degana de la Facultat de Matemàtiques 
Juan Esteva de Sagrera, degà de la Facultat de Farmàcia 
Salvador Garcia Fortes, degà de la Facultat de Belles Arts 
Atilà Herms Berenguer, degà de la Facultat de Física  
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Josep Monserrat Molas, degà de la Facultat de Filosofia  
Silvia Sánchez González, degana de la Facultat d’Odontologia 
 
Directors de departaments i Instituts universitaris de recerca: 
Josefa Fernández Barrera, directora del Departament de Treball Social i Serveis Socials 
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Membres elegits pel Claustre 
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Montserrat Camps Gaset 
Víctor Climent Sanjuan 
Gaspar Coll Rosell 
Francisco J. Casado Merediz 
Joan Guàrdia Olmos 
Elena Lauroba Lacasa 
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Dr. Josep Casulleras Closas 
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Ordre del dia:  
 

1. Lectura i aprovació, si escau, de l'acta de la sessió ordinària anterior. (2016_03_Annex_01) 
 

2. Informe del rector. 
 

3. Informació sobre els Centres Científics i Tecnològics (CCiT). 
 
 

Àmbit Reforma d’estructures acadèmiques i d’organització administrativa 
 

4. Aprovació, si escau, del canvi de denominació de la Facultat de Geologia. (2016_03_Annex_02) 
 

5. Aprovació, si escau, del canvi de denominació de la Facultat de Matemàtiques. 
(2016_03_Annex_03) 
 

6. Aprovació, si escau, del Reglament de l’Àrea de Ciències i Enginyeries. (2016_03_Annex_04) 
 

7. Aprovació, si escau, dels Plans d’Ordenació de la Reforma Administrativa i de Gestió de la 
Facultat d’Economia i Empresa i de la Facultat de Biologia. (2016_03_Annex_05) 

 
 
Àmbit Acadèmic 

 
8. Aprovació, si escau de la modificació de la programació de títols del curs 2016-2017. 

(2016_03_Annex_06) 
 
9. Aprovació, si escau, del calendari marc dels ensenyaments de grau i màster i del títol propi de 

graduat en Investigació Privada (curs 2016-2017). (2016_03_Annex_07) 
 
 
 
Ensenyaments oficials de grau 
 

10. Aprovació, si escau de la modificació de l’itinerari doble dels ensenyaments de grau en Farmàcia 
i del grau en Nutrició Humana i Dietètica. (2016_03_Annex_08) 
 

11. Aprovació, si escau, del pla d’estudis del grau en Fisioteràpia. (2016_03_Annex_09) 
 

12.  Aprovació, si escau, de la modificació de diversos plans d’estudis de grau. (2016_03_Annex_10) 
 

13. Aprovació, si escau, del calendari d’implantació del grau en Fisioteràpia. (2016_03_Annex_11) 
  

14. Aprovació, si escau, de la taula de reconeixement del grau en Nutrició Humana i Dietètica. 
(2016_03_Annex_12) 
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Ensenyaments oficials de màster universitari 
 

15. Aprovació, si escau, de la memòria de verificació del màster en Medicina Tradicional Xinesa. 
(2016_03_Annex_13) 

 
Àmbit de Doctorat 

 
16. Aprovació, si escau, de la proposta de modificació del Reglament de règim intern de l’Escola de 

Doctorat (EDUB). (2016_03_Annex_14) 
 

Altres 
 

17. Aprovació, si escau, de la modificació de la composició de la Comissió de Recerca: la Dra. Mar 
Campins Eritja, substitueix a la Dra. Mònica Navarro Michel. (2016_03_Annex_15) 

 
  

Afers de tràmit 
 

18. Convenis. (2016_03_Annex_16) 
19. Relació d’acords presos per les Comissions Delegades. (2016_03_Annex_17) 
20. Torn obert de paraules 

 
 
Desenvolupament de la sessió: 
 
El rector dóna la benvinguda al Dr. Xavier Pons com a nou membre del Consell de Govern, en la seva 
qualitat de degà de la Facultat de Dret. 
 
 

1. Lectura i aprovació, si escau, de l'acta de la sessió ordinària anterior.  
 
La Sra. Margot Rodríguez fa una puntualització en l’acta, recollida la qual, s’aprova. Vegeu 
(2016_03_Annex_01). 
 

 
2. Informe del rector. 

 
El rector destaca, dintre de la llista d’actes que tothom disposa, l’acte de signatura del conveni amb les grans 
universitats llatinoamericanes: Complutense de Madrid, Mèxic, Sao Paulo i Buenos Aires. Aquest acte es 
durà a terme en dos moments i dos llocs distints, el primer dia a Barcelona i el segon a Madrid, amb 
l’assistència d’autoritats estatals. El segon, és l’acte de commemoració dels trenta anys de la presa de 
possessió del rector Josep Mª Bricall. En tercer, l’acte de record al Dr. Malapeira, el dia 1 de març; i el dia 
3 de març, va tenir lloc la jornada de baga d’estudiants. Un altre acte a destacar és la commemoració dels 
50 anys de la “Caputxinada”. Es refereix també a les reunions del CIC i de la CRUE. Respecte a la primera, 
el rector comenta que el nou Govern de la Generalitat ve “amb ganes”, és a dir, amb esperit de treball. Pel 
que fa a la CRUE, la situació és de suspens, atès l’estat d’interinitat del Govern en funcions.  
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El rector, seguidament fa menció del tràgic accident de Freginals, el dia 20 de març, respecte al qual, s’està 
treballant per dur a terme un acte recordatori el dia 27 d’abril al Paraninf, amb la màxima representació 
institucional. Destaca el comportament dels centres que tenien alumnes entre les víctimes. S’ha inaugurat 
l’exposició museu al Museu d’Història de Catalunya. Es fa esment també del lliurament del segell EFQM 
amb la màxima qualificació al CRAI, el dia 5 d’abril, a qui el rector felicita en nom del Consell de Govern.  
 
Ahir es va celebrar la conferència anual de la Càtedra Pascual Maragall, amb la participació com a ponent 
de l’alcaldessa Ada Colau, amb qui el rector es reunirà d’aquí a uns deu dies, per tractar de tots els assumptes 
oberts entre la Universitat i l’Ajuntament. Amb aquesta institució, esmenta el rector, que precisament s’ha 
desencallat ja la qüestió de la llicència per a la construcció de la Residència de Bederrida, i el fet de que 
esperem que la Universitat pugui disposar d’un espai residencial en el recinte de l’Escola Industrial. D’altra 
banda, s’han hagut de suspendre els actes d’Honoris Causa previstos per al dia 14 d’abril, per problemes de 
salut, tant del professor Gardfield com del Dr. Preston. El dia 19 d’abril estan convocades eleccions 
estudiantils; el 27 al matí, està previst un nou Consell de Govern; i ja s’ha fet la convocatòria del Claustre 
per a la Reforma dels Estatuts per als dies 5 i 6 de maig. El rector afegeix que avui es porta a verificació la 
memòria del màster en Medicina Tradicional Xinesa. 
 
Respecte a la situació del Parc Científic de Barcelona, explica que no ha variat respecte a la informació que 
va donar en la darrera sessió d’aquest Consell. Properament el rector es reunirà amb la Secretària d’Estat 
d’Universitats, amb membres dels ministeris d’Economia i d’Hisenda i de la Generalitat per arribar a un 
acord definitiu per assegurar la viabilitat financera del PCB. 
 
S’ha publicat al DOGC la creació de la nova Facultat de Medicina i Ciències de la Salut, i en un punt de 
l’ordre del dia de la sessió d’avui hi figura la posada en marxa de l’Àrea de Ciències i Enginyeries mitjançant 
l’aprovació del seu Reglament de funcionament intern que es sotmetrà a votació. El rector anuncia, en aquest 
mateix àmbit, la posada en marxa de l'expedient de creació de la nova Facultat de Ciències Humanes i 
Socials, respecte a la qual, entre els mesos de juny i juliol, es portarà a aprovació d’aquest Consell la 
memòria de creació. 
 
El rector comenta el fet que a la darrera publicació de l’U Ranking BBVA no aparegui la Universitat de 
Barcelona entre les tres primeres de Catalunya, malgrat que hem millorat posicions als rankings 
internacionals més prestigiosos. Això es deu, tal com s’analitza al blog del Dr. Canela, a que es tracta d’un 
ranking que té mancances evidents, perquè no hi ha cap dubte que la nostra és la primera universitat de 
l’Estat i la 24a del món (segons el ranking del Times).  Continuant amb aquesta qüestió, el Dr. Canela 
corrobora l’explicació del rector i afegeix que l’important és la posició mitjana en els rankings. En aquest 
sentit, la UB es situa sobre la posició 120 del món i és la primera de l’Estat. En qualsevol cas, explica que 
creu que la virtualitat dels rankings és que permeten veure com i perquè ens valoren i ens donen una visió 
crítica de la Universitat que és útil per millorar. 
 
El vicerector de Professorat manifesta que es va reunir amb l’equip de professorat de la Direcció General 
d’Universitats, la qual és continuista però amb voluntat de tirar endavant nous projectes. 
 
Tot seguit s’obre un torn de paraules. El primer en intervenir és el Dr. Cardellach. Demana al Dr. Canela 
que indiqui als centres en quins punts poden millorar després de l’anàlisi dels rankings. Aprofita per recordar 
al rector que és vital per a la Facultat de Medicina trobar espais en el recinte de l’Escola Industrial, sobretot 
pel que fa a aularis, però també per a l’administració.  
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El Dr. Rubiralta manifesta que la informació que fa la pròpia UB dels rankings, és “defensiva” i només parla 
de la nostra posició a nivell internacional, però que no fa cap anàlisi de la posició de la UB en el sistema 
català (que és excel· lent). En aquest sentit, considera que caldria ser proactius i fer aquesta anàlisi i explicar-
la respecte al sistema català. D’altra banda, i respecte a l’U Ranking, manifesta que molts d’aquests rankings 
privats responen a poders econòmics i són intencionats. Acaba dient que els rankings que es publiquen ara 
responen a polítiques endegades ara fa deu anys, i que cal dur a terme accions en aquest moment pensant en 
la posició de la UB a mig i llarg termini. 
 
El Dr. García Fortes fa una breu explicació del nou cartell tradicional de Sant Jordi de la Universitat de 
Barcelona i es fa entrega als membres del Consell de Govern d’un díptic. 
 
El Dr. Guàrdia demana al rector que expliqui a què es refereix quan parla “d’ensurts” respecte a la situació 
del PCB. Pregunta, en segon lloc, si hi ha alguna novetat respecte a la Residència Ramon Llull, de la qual 
no se n’ha parlat més. Respecte a la qüestió dels rankings, opina també, que caldria ser més proactius també 
pel que fa a la difusió de la posició de la UB als rankings a on estem ben situats. 
 
La Dra. Fernández manifesta, respecte als rankings, que considera molt important que quedi constància i es 
valori el que es fa en matèria de col· laboracions amb d’altres àmbits. D’altra banda, felicita als qui han 
treballat en el nou cartell de Sant Jordi. 
 
El Sr. Berbel agraeix al rector les seves paraules per les condolències que el Comitè d’Empresa li varen 
enviar amb motiu de l’accident de Freginals. En segon lloc, respecte a la reforma d’estructures, es queixa 
del fet que el dia 18 de març varen presentar a Gerència una plataforma reivindicativa i encara no han 
obtingut resposta. En aquest mateix sentit, demana, per tal de desencallar la problemàtica del col· lectiu 
laboral de les biblioteques, la creació d’un comitè tècnic per treballar la qüestió en la confecció de la RLT 
del CRAI.  
 
El Dr. Climent pregunta, respecte a la possible solució per al PCB que passa pel FLA, si aquesta es refereix 
al finançament via “parquetazos”, o si es refereix també als crèdits bancaris, i si seria la Generalitat o la UB 
qui hauria d’assumir el nou deute amb l’Estat. Al Dr. Viladevall li demana que especifiqui a què es referia 
quan deia que a la nova Direcció General “van forts”, si és que volen dotar més places dintre del model 
actual o si és que volen crear noves figures de places. 
 
El Dr. Sotelo felicita al degà de Belles Arts pel nou cartell de Sant Jordi per la multiculturalitat que expesa. 
Respecte als rankings, reivindica la posició de les universitats històriques. 
 
El Sr. Dídac Ramírez Casas manifesta que és impossible aconseguir una vinculació local dels estudiants 
mentre la Universitat sigui “una màquina de fabricar títols com xurros”. Creu que caldria fer un esforç per 
aconseguir generar en els estudiants un sentiment de pertanyença a la UB. D’altra banda, respecte als “lastres 
històrics” de les Universitats antigues que s’ha comentat, creu que aquesta crítica té una part de raó i que 
cal aprofitar-la per intentar millorar. Respecte al tema de la vaga dels estudiants, creu que caldria regular-
ho. 
 
A continuació intervé el rector per respondre a les persones que han intervingut. Manifesta que considera 
que la Universitat ha de mantenir l’esperit crític, que és la seva força i el que li permet créixer i la fa avançar. 
Per això anima a tothom a expressar totes les veus crítiques que considerin oportunes. Al Sr. Berbel li diu 
que ha estat i és una funció de l’actual equip el crear un clima de confiança amb els diferents col·lectius de 
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la Universitat. Dit això, li demana disculpes per no haver donat encara resposta al seu escrit, però afegeix 
que Gerència i el vicerectorat d’Administració i Serveis són els interlocutors habituals dels treballadors i no 
el Rectorat, tot i que ell hi serà present en alguna de les reunions que afecten al PAS.  
 
Al Dr. Cardellach li explica que la dotació de nous espais a l’Escola Industrial va en la línia que ell demana. 
 
Al Dr. Rubiralta li contesta que té tota la raó en què cal ser proactius i que cal també utilitzar els rankings 
per millorar en tot el que es pugui.  
 
Al Dr. Guàrdia li diu que, respecte a les Universitats antigues i els lastres històrics i inèrcies que poden tenir, 
que cal emprendre accions contundents, i que la reforma que s’està duent a terme té aquesta funció 
estratègica. 
 
Al Dr. Sotelo li diu que té raó quan es refereix a valors tradicionals que es poden considerar caducs però 
que en realitat són d’una riquesa molt gran que no s’hauria de perdre. 
 
Al Dr. Guàrdia li explica que l’ensurt al qual es referia consisteix en què s’havia d’entrar una petició de 
pròrroga del pagament d’uns venciments dels parquetazos i que per problemes informàtics no es va poder 
fer dintre de termini. 
 
Al Dr. Climent li diu que la Generalitat accepta que el deute del PCB s’incorpori al seu deute, però sempre 
que no li computi com a dèficit. Respecte a la Ramon Llull, comenta que segurament, un cop reformada, 
serà la nova residència a que es refeia en el seu informe. 
Seguidament intervé el Dr. Rosselló per donar resposta al Sr. Ramírez pel que fa a la vaga, explicant-li que 
les vagues les convoquen els estudiants i que en la darrera del dia 3 de març, es va fer tot el possible per 
“suavitzar” la vaga i minimitzar els efectes negatius per a la Universitat.  
 
El Dr. Viladevall contesta al Dr. Climent que es mantindrà el nombre de places pactat i que el Serra Hunter 
el vol generalitzar i que les places d’agregat interí aniran totes a concurs.   
 
El Dr. Canela contesta al Dr. Cardellach que se’ls farà arribar el que ell demana i que hi ha dos aspectes en 
els quals hi tenen a veure els centres: la reputació i la gestió de la informació, i que en aquest segon és molt 
més fàcil incidir-hi per millorar, no així en el primer. D’altra banda, comenta que el portal de la transparència 
té la funció de servir dades objectives, però no l’anàlisi dels rankings, que precisaria dedicar-hi recursos 
específics. 
 
La Dra. Panchón contesta al Sr. Berbel que la Gerència i el seu vicerectorat estan fent una valoració de la 
proposta del Comitè d’Empresa i que ben aviat li donaran resposta. En relació al comitè tècnic que proposa, 
li diu que no hi veu cap inconvenient.  
 

 
3. Informació sobre els Centres Científics i Tecnològics (CCiT). 

 
El Dr. Alberch introdueix la presentació de l’activitat que ha tingut lloc en els darrers anys en els centres 
científics i tecnològics de la Universitat de Barcelona. Comenta que la UB ocupa una posició de lideratge a 
nivell internacional en aquest àmbit, i que ha estat gràcies a la seva estructura centralitzada.  
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Seguidament el Dr. Seoane passa a presentar l’informe sobre els CCiTs, explicant què són, quines activitats 
realitzen i el seu programa de futur. 
 
El rector proposa posposar el torn d’intervencions sobre aquest punt al darrer, precs i preguntes, per tal 
d’agilitzar la sessió d’avui i atenent a la importància dels punts que segueixen. 
 

 
4. Aprovació, si escau, del canvi de denominació de la Facultat de Geologia.  

 
El Dr. Vallespín presenta aquest punt i el següent de l’ordre del dia. Comenta que diferents centres de la 
Universitat de Barcelona han aprofitat el moment actual per proposar l’actualització de la denominació dels 
mateixos. Així, la Facultat de Geologia passaria a denominar-se Facultat de Ciències de la Terra.  
S’aprova amb 33 vots a favor, una abstenció i cap vot en contra. Vegeu (2016_03_Annex_02). 

 
 
 

5. Aprovació, si escau, del canvi de denominació de la Facultat de Matemàtiques.  
 

S’aprova el canvi de nom de la Facultat de Matemàtiques  a Facultat de Matemàtiques i Informàtica. 
S’aprova amb 33 vots a favor, una abstenció i cap vot en contra. Vegeu (2016_03_Annex_03). 

 
 

6. Aprovació, si escau, del Reglament de l’Àrea de Ciències i Enginyeries.  
 

Presenta el punt el Dr. Vallespín. Explica que aquest reglament ha estat aprovat per les diferents juntes de 
les facultats implicades en l’Àrea de Ciències i Enginyeries. Agraeix la feina feta als diferents degans/nes 
d’aquests centres, i als seus equips. 
 
S’aprova amb 34 vots a favor i cap vot en contra. Vegeu (2016_03_Annex_04). 
 
El Dr. Vallespín fa un darrer comentari sobre la qüestió de la reforma dient que la Universitat de Barcelona 
és una entitat històrica però amb un esperit molt jove, la qual cosa es demostra amb actituds proactives com 
són, en l’exercici de la seva autonomia universitària, el fet d’endegar la reforma d’Estructures o de l’Estatut. 
 
La secretària general aprofita aquest moment per proposar que quan s’aprovin les denominacions definitives 
de les facultats de l’Àrea de Ciències i Enginyeries, es pugui modificar automàticament el reglament intern 
sense haver de tornar a passar per l’aprovació del Consell de Govern, rebent l’assentiment dels assistents. 
 
El rector aprofita també per reconèixer una vegada més la feina que s’està fent en l’àmbit de la reforma i la 
bona voluntat i l’esperit de col·laboració de tothom. 
 

 
7. Aprovació, si escau, dels Plans d’Ordenació de la Reforma Administrativa i de Gestió de la 

Facultat d’Economia i Empresa i de la Facultat de Biologia.  
 

La Dra. Panchón presenta aquest punt de l’ordre del dia, tot explicant que aquests dos plans d’ordenació 
varen ser informats favorablement per la Comissió delegada del PAS del Consell de Govern del dia 8 d’abril. 
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Comenta que aquests plans representen una promoció per al personal i que la formació serà un element clau 
per a la seva implementació. Dit el qual, agraeix als equips deganals, a les administradores de centre i a totes 
les persones que hi ha col· laborat de les dues facultats, la seva implicació i compromís per poder tirar 
endavant els dos plans d’ordenació que es presenten. 
 
Tot seguit el gerent explica amb més detall els plans d’ordenació. Aprofita per agrair també la col·laboració 
i bona disposició de tot el personal dels centres així com dels representants dels treballadors. Responent al 
Sr. Berbel li diu que se l’informarà de la marxa de les reunions que es duen a terme amb els representants 
socials i que demà a les 13:30 hi ha convocada una reunió precisament per abordar el tema del personal 
laboral de les biblioteques. 
 
A continuació intervé el Dr. Abadal per manifestar que si bé està d’acord amb el plantejament teòric de la 
reforma, pel que fa a la seva implantació considera que no està ben resolt el proveïment dels perfils 
especialitzats. 
 
Seguidament intervé la Sra. Margot Rodríguez. Explica el sentit de la seva abstenció en la votació, 
argumentant que els representants dels treballadors estan d’acord, en general, amb la proposta, però que 
queden força aspectes concrets per acabar de negociar, i sobretot perquè volen esperar a veure com queda 
finalment la seva aplicació global. 
El rector manifesta finalment que el Dr. Abadal té raó, però que la força dels fets s’imposarà i anirà 
encarrilant tots els aspectes de l’aplicació dels plans d’ordenació.  
Seguidament es passa a la votació. S’aproven els plans d’ordenació amb 30 vots a favor i 4 abstencions. 
Vegeu (2016_03_Annex_05). 

 
 

8. Aprovació, si escau, de la modificació de la programació de títols del curs 2016-2017.  
 

Abans de presentar el punt, el Dr. Rosselló explica que la setmana passada el Congrés dels Diputats va acordar 
la suspensió de l’aplicació de la LOMCE, la qual cosa no suposa, de moment, cap alteració a Catalunya pel que 
fa a la regulació de les Proves d’Accés a la Universitat. D’altra banda i respecte a l’ordenació dels ensenyaments, 
a resultes de la darrera reunió de la Comissió de Programació amb el nou equip de la DGU, es va presentar un 
calendari sobre la Programació 2017-2018, que va des de finals d’aquest mes fins al mes de juny de 2017 per a 
la implantació de la nova programació. A la Comissió Acadèmica del dia 5 d’abril el vicerector ja va informar 
sobre el calendari i sobre les propostes que a nivell d’Universitat i de centres s’haurien d’aportar. En aquests 
moments s’han iniciat les primeres reunions sobre la nova programació, començant-se per la Facultat de 
Biologia, respecte la qual, el vicerector opina que cal fer una profunda reflexió sobre la seva programació futura. 
Finalment informa que es farà arribar als membres del Consell un document sobre el posicionament de l’Equip 
Rectoral respecte l’ordenació dels ensenyaments, a petició dels estudiants, la redacció del qual s’ha pactat amb 
els mateixos. 
 
Seguidament, el Dr. Gaspar Rosselló, vicerector de Política Acadèmica, Estudiants i Qualitat presenta el punt 
8è de l’ordre del dia.  
 
S’aprova. Vegeu (2016_03_Annex_06). 
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9. Aprovació, si escau, del calendari marc dels ensenyaments de grau i màster i del títol propi 
de graduat en Investigació Privada (curs 2016-2017).  

 
Presenta el punt el vicerector de Política Acadèmica, Estudiants i Qualitat.  
 
S’aprova. Vegeu (2016_03_Annex_07). 
 
 

10. Aprovació, si escau, de la modificació de l’itinerari doble dels ensenyaments de grau en 
Farmàcia i del grau en Nutrició Humana i Dietètica.  

 
Presenta el punt el vicerector de Política Acadèmica, Estudiants i Qualitat.  
 
S’aprova. Vegeu (2016_03_Annex_08). 

 
 

11. Aprovació, si escau, del pla d’estudis del grau en Fisioteràpia.  
 

Presenta el punt el vicerector de Política Acadèmica, Estudiants i Qualitat.  
 
S’aprova. Vegeu (2016_03_Annex_09). 

 
 
 

12. Aprovació, si escau, de la modificació de diversos plans d’estudis de grau.  
 

Presenta el punt el vicerector de Política Acadèmica, Estudiants i Qualitat.  
 
S’aprova. Vegeu (2016_03_Annex_10). 

 
13. Aprovació, si escau, del calendari d’implantació del grau en Fisioteràpia.  

 
Presenta el punt el vicerector de Política Acadèmica, Estudiants i Qualitat.  
 
S’aprova. Vegeu (2016_03_Annex_11). 

 
  

14. Aprovació, si escau, de la taula de reconeixement del grau en Nutrició Humana i Dietètica.  
 
Presenta el punt el vicerector de Política Acadèmica, Estudiants i Qualitat.  
 
S’aprova. Vegeu (2016_03_Annex_12). 

 
 

15. Aprovació, si escau, de la memòria de verificació del màster en Medicina Tradicional 
Xinesa.  
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Introdueix el punt el vicerector de Política Acadèmica, Estudiants i Qualitat, passant l’ús de la paraula al Dr. 
Cardellach perquè el presenti més acuradament. 
 
El Dr. Cardellach explica el perquè d’aquest nou màster. Abans però, es refereix a la qüestió del màster 
propi en Homeopatia, que ha estat motiu de polèmica arran de la seva retirada de la proposta formativa 
d'IL3. La Facultat de Medicina el 2007 ja va desestimar, per falta absoluta d'evidència científica, la seva 
inclusió com a títol de postgrau amb el nom de Medicina homeopàtica; malgrat això, es va incloure com a 
títol propi a IL3 i després com a màster. La Facultat de Medicina dóna total suport a aquesta decisió actual, 
especialment quan s'està retirant qualsevol tipus d'acreditació per part de les comissions de Salut 
encarregades de la FMC.  
 
Respecte a la Medicina Tradicional Xinesa i a diferència de l’Homeopatia, hi ha diversos estudis i 
metaanàlisis que posen de manifest l'eficàcia d'alguna d'aquestes terapèutiques. Per exemple, hi ha molta 
documentació (alguna provinent d'institucions oficials com l'AQUAS, OMS, Veterans Hospitals dels USA) 
sobre la utilitat de l'Acupuntura en determinades situacions clíniques. Tampoc es pot oblidar la realitat de 
la Fitoteràpia, l'efectivitat de la gimnàstica o els massatges, així com l'acció de determinades accions que es 
podrien englobar dins del marc de la psicoteràpia. Per tant, des del punt de vista de l'evidència científica no 
té res a veure l'homeopatia amb la MTX, tot i que aquesta necessita molta més recerca per poder-la validar 
al nivell de la medicina occidental.  
 
Dit això, també cal informar que aquest màster neix a proposta d’un projecte entre l’Ajuntament de Pequín 
i la Generalitat de Catalunya, juntament amb el govern anterior de l'Ajuntament de Barcelona, tot plegat 
fruit d’una iniciativa del Govern Xinès. Aquest projecte, molt ambiciós, vol arribar a la creació d'un Centre 
de Medicina Tradicional Xinesa a Barcelona i té 5 "potes": formativa, assistencial, investigadora, reguladora 
i cultural. La pota formativa la constitueix el màster, que comentaré a continuació. La pota assistencial 
implica la col•laboració de l'Hospital Clínic de Barcelona, on es planteja obrir uns llits "de dia" per tal de 
poder aplicar les tècniques apropiades en el marc de la MTX. La pota reguladora té a veure amb la utilització 
de les plantes i la seva regulació normativa a través de les institucions sanitàries. La pota cultural representa 
la voluntat del govern xinès en difondre i explicar la seva cultura a tot Europa a través del seu centre a 
Barcelona. Així doncs, el màster que es presenta és tan sols una part de tot aquest gran projecte el pressupost 
del qual va a càrrec del govern xinès.  
 
La coordinació del màster, oficial, estarà a càrrec de la UB i hi participa la UPF. Es tracta d’un màster de 2 
anys, al qual només hi poden accedir graduats o llicenciats en medicina. S’impartirà totalment en anglès i 
el professorat procedeix de la Universitat de Pequín en MTX (BUCM). El pla d’estudis és bàsicament el de 
la BUCM , tot i que s'hi podrà incloure professorat local que acrediti una titulació reconeguda per la BUCM. 
El primer any conté 36 ECTS obligatoris i 24 ECTS optatius; el segon any conté 18 ECTS de Treball fi de 
màster i 42 ECTS de pràctiques a Beijing. El títol, en ser oficial, serà reconegut a tota la UE i podrà ser 
homologat a la Xina. 
 
Del seu pla d’estudis s’obtindran uns títols propis (diplomes, certificats...) on hi podrà accedir altres 
professionals de les Ciències de la Salut i, fins i tot, persones fora d’aquest àmbit (depenent de les matèries 
escollides). 
 
En aquests moments està pendent de la revisió per l’AQU i si s’aprova està previst que comenci el curs 
2016-2017. 
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Seguidament intervé la Dra. Camps per preguntar si hi ha algun altre màster anàleg a la resta d’Europa, 
El Dr. Cardellach comenta que no existeix un màster oficial similar a la UE i que serà el primer a 
desenvolupar-se a Europa. 
 
El Dr. Casado manifesta, com a biòleg, una certa prevenció sobre la base biològica d’alguns aspectes de la 
Medicina Tradicional Xinesa. En conseqüència, demana que hi hagi un control sobre la base científica 
d’alguns dels continguts del màster, tot i reconeixent la seva total confiança en el degà de medicina en aquest 
sentit. 
 
El Dr. Cardellach agraeix les paraules del Dr. Casado i manifesta el seu total acord amb els seus dubtes. Per 
aquest motiu s’ha posat com a condició del seu accés el títol de graduat o llicenciat en medicina i, a més a 
més, l’absolut convenciment de la necessitat de desenvolupar simultàniament la col•laboració en recerca 
(que està ja acordada amb l’IDIBAPS però que s’obre a qualsevol àmbit on hi hagi professionals interessats). 
S’aprova el punt amb una abstenció. Vegeu (2016_03_Annex_13). 
 

 
16. Aprovació, si escau, de la proposta de modificació del Reglament de règim intern de l’Escola 

de Doctorat (EDUB).  
 
Presenta el punt el Dr. Canela. Explica que es tracta d’un petit canvi en el Reglament de l’Escola de Doctorat 
i que ja s’ha informat favorablement pel Comitè de Direcció. 
 
S’aprova. Vegeu (2016_03_Annex_14). 

 
 

17. Aprovació, si escau, de la modificació de la composició de la Comissió de Recerca: la Dra. 
Mar Campins Eritja, substitueix a la Dra. Mònica Navarro Michel.  

 
Presenta el punt i els dos següents la secretària general. 
 
S’aprova. Vegeu (2016_03_Annex_15). 

18. Convenis.  
 
S’aprova. Vegeu (2016_03_Annex_16). 

 
 

19. Relació d’acords presos per les Comissions Delegades.  
 
S’aprova. Vegeu (2016_03_Annex_17). 

 
 
El rector proposa que es faci el torn d’intervencions sobre l’informe dels Centres científics i Tecnològics  
en aquest moment i no en el torn obert de paraules, perquè es tracta de la continuació d’un punt anterior i 
no d’aspectes aliens a l’ordre del dia. 
 
El Dr. Cardellach intervé per mafestar que el servei dels CCiTs és excel·lent i que els tècnics que hi treballen 
són d’una gran qualitat. 
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El Dr. Rubiralta comença afirmant que mantenir un servei amb el nivell de qualitat dels CCits malgrat les 
restriccions econòmiques que hem patit en aquests darrers anys és un orgull. Seguidament pregunta si la 
Generalitat és conscient de la qualitat dels nostres CCiTs. En segon lloc demana si es pot oferir una visió 
sectorial de les empreses usuàries dels mateixos. En tercer lloc, creu que cal reconèixer que la bona marxa 
i la qualitat d’aquests serveis procedeix dels canvis organitzatius duts a terme l’any 2010. En quart, pregunta 
quin és el model de distribució dels CCiTs a nivell de Campus. Pregunta també, respecte al PCB, com a 
acabat la qüestió de les plataformes. 
 
El Dr. Cabot manifesta que vol deixar constància de l’esforç de la Direcció dels CCiTs per garantir el bon 
funcionament i la qualitat d’aquests, de la qual tothom n’està molt satisfet. 
 
La Dra. Panchón agraeix el fet que els CCiTs transfereixin un 1% del rappel dels concursos públics a la 
Fundació Solidaritat UB. 
 
La Dra. Callejón agraeix la presentació, afegint que els CCiTs són un gran instrument per a la transferència 
de tecnologia i de coneixement. Seguidament pregunta si hi ha alguna connexió entre els CCiTs i les xarxes 
de centres tecnològics existents a Catalunya i a nivell estatal. 
El Dr. Alberch contesta, en relació a l’actuació coordinada amb la Generalitat que s’ha intentat però que és 
molt complicat. La Universitat col·labora amb d’altres instituts de recerca, gràcies a la labor de la Direcció 
dels CCiTs. Respecte a la col· laboració amb empreses, darrerament ha millorat molt. En relació a la 
distribució dels CCiTs per Campus, opina que és força important i que cal destinar recursos a Torribera per 
a la seva potenciació. 
 
El Dr. Seoane agraeix les amables paraules que s’han expressat, tot dient que el mèrit també és de les 170 
persones que hi treballen i que fan una labor extraordinària, i que s’ha comptat amb el suport del rector i el 
seu Equip. Respecte a les aliances amb d’altres centres, creu que cal mirar a Europa i entrar en les xarxes 
europees, perquè Europa és qui finalment dipositarà una quantitat important de recursos econòmics als 
Centres, i vindrà gent de tot el món a fer aquí la investigació. Agraeix finalment i una altra vegada, la 
col·laboració de tots els centres de la Universitat en el seu àmbit. 
 
El rector afegeix que un problema dels CCiTs és la retenció del talent, i que s’està treballant en la solució. 

 
El rector s’acomiada de tots els assistents, els agraeix la participació i aixeca la sessió, de la qual, com a 
secretària, estenc aquesta acta. 

 
 
 

La secretària       Vist i plau 
        El president  
 


